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Protokół  Nr  1/2018 

 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa, Komisji Spraw Społecznych  

oraz Komisji Rewizyjnej 

odbytego w dniu 17 grudnia 2018 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Rewizyjnej obecni wg listy obecności jak stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (nieobecny: Eugeniusz Sierszulski).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Sekretarz Gminy – Jerzy Hejduk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy,  

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i Przewodnicząca Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Renata Sierszulska, 

Członek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Wojciech Nowak, 

Inspektor ds. gospodarki gruntami, rolnictwa, leśnictwa i melioracji –  Marian Andrzejewski,  

Inspektor Gminnego Zespołu Obsługi Oświaty – Marlena Kalbarczyk, 

Przedstawiciele Specjalistycznego Gospodarstwa Drobiarskiego – właściciel Andrzej 

Borowski i dyrektor – Krzysztof Borowski. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych używania wyrobów 

tytoniowych i wyrobów powiązanych w Gminie Pogorzela na rok 2019, 

2) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

3) zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc rzeczową  

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

4) uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek dla dzieci  

i młodzieży” na lata 2019 – 2023, 

5) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Pogorzeli przy ul. 

Polnej, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny  

w poszczególnych okresach roku szkolnego, obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dyrektorom, wicedyrektorom, nauczycielom pełniącym inne stanowiska 

kierownicze, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć, określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, nauczycieli prowadzących kształcenie w formie 

zaocznej, nauczycieli kształcenia na odległość, zasad zaliczania do wymiaru godzin 

poszczególnych zajęć w formie zaocznej i w kształceniu  

na odległość w Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli  

im. Ziemi Pogorzelskiej, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Pogorzela, 

7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2018 rok, 
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8) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata  

   2019-2024, 

9) uchwały budżetowej na rok 2019, 

10) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019, 

11) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na 2019 rok. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Zamknięcie. 

 
Ad.1 Otwarcie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 13:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych, pracowników 

urzędu oraz zaproszonych gości. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych (nieobecni: Piotr Robaczyński, Eugeniusz Sierszulski), 

co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

Przewodniczący posiedzenia zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 

dodatkowego punktu:  

2. Spotkanie z przedstawicielem Specjalistycznego Gospodarstwa Drobiarskiego panem 

Andrzejem Borowskim.  

Propozycja wprowadzenia powyższego punktu obrad została jednogłośnie 13 głosami 

przyjęta przez radnych. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Spotkanie z przedstawicielem Specjalistycznego Gospodarstwa Drobiarskiego panem 

Andrzejem Borowskim.  

3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych używania wyrobów 

tytoniowych i wyrobów powiązanych w Gminie Pogorzela na rok 2019, 

2) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

3) zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc rzeczową  

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

4) uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek dla dzieci  

i młodzieży” na lata 2019 – 2023, 

5) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Pogorzeli przy ul. 

Polnej, 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny  

w poszczególnych okresach roku szkolnego, obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dyrektorom, wicedyrektorom, nauczycielom pełniącym inne stanowiska 

kierownicze, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć, określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, nauczycieli prowadzących kształcenie w formie 

zaocznej, nauczycieli kształcenia na odległość, zasad zaliczania do wymiaru godzin 

poszczególnych zajęć w formie zaocznej i w kształceniu  

na odległość w Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli  

im. Ziemi Pogorzelskiej, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Pogorzela, 

7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2018 rok, 
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8) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata  

   2019-2024, 

9) uchwały budżetowej na rok 2019, 

10) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019, 

11) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na 2019 rok. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zamknięcie. 

 

Ad. 2. Spotkanie z przedstawicielem Specjalistycznego Gospodarstwa Drobiarskiego 

panem Andrzejem Borowskim.  

 

 Burmistrz Piotr Curyk wyjaśnił, że już w zeszłym roku Pan Borowski i jego firma 

zgłosili się do gminy, oznajmili wtedy, że chcieliby w Kromolicach, a dokładnie jakieś 800 m 

od zabudowań zbudować fermę drobiu. Mogliby to zrobić zgodnie z obowiązującym planem, 

ale plan przewiduje wielkość powierzchni zabudowy do 2500 m², natomiast firma chciałaby 

wybudować kurniki o większej powierzchni do 2800 m², niewielka różnica, ale wymaga to 

zmiany planu. Żeby to zrobić należy zmienić plan, a żeby zmienić plan to trzeba wybrać 

kogoś kto ten plan zmieni i zapłacić pieniądze. Panowie deklarują pokrycie gminie kosztów 

za wykonanie tego planu, natomiast chcielibyśmy zapytać Państwa w tej chwili czy 

przystępujemy do zmiany planu, bo plan będzie kosztował, a jeśli go wykonamy, Państwo 

jako Rada go uchwalicie, poniesiemy koszty, a potem decyzja Państwa będzie negatywna to 

trochę szkoda wydawać na to pieniądze. Przy okazji zmiany tego planu można również jakieś 

dodatkowe rzeczy zmienić. Spotkanie z mieszkańcami Kromolic  w tej sprawie odbyło się rok 

temu. Państwo jako firma zaprosili też mieszkańców Kromolic do obejrzenia takich ferm 

w innych miejscowościach, mieszkańcy mogli zobaczyć jak to wygląda w praktyce. Firma nie 

chce stawiać fermy w samej miejscowości, tylko poza nią w odległości ok. 800 m do 1 km od 

najbliższych zabudowań Kromolic w kierunku Józefowa, czyli ta uciążliwość nie byłaby tak 

wielka. Budynki o powierzchni 2500 m² i tak mogą postawić, po prostu będzie ich więcej, ale 

chcą postawić ich mniej, a większe 2800 m², bo mają już taki moduł opracowany 

i sprawdzony. 

Andrzej Borowski oznajmił, że zależy mu na tej inwestycji, ponieważ od rolników 

z Kromolic i z okolic kupuje dużo pszenicy i kukurydzy. W tym roku zakupiono ok 6.000 ton 

i rolnicy przewidują, że na drugi rok ponownie przywiozą bardzo dużo zbiorów, dlatego 

chciałby wybudować magazyny, a nie opłaca się tego robić w tym starym gospodarstwie ze 

względu na to, że byłoby to za dużo przeróbek. Jeśli będzie możliwość wybudowania tej 

fermy to chciałby postawić duży silos na 5.000 ton i kosz zasypowy. W tym roku były duże 

kolejki, a chciałby, żeby rolnicy nie mieli utrudnień. To jest duża inwestycja i zależy ona od 

tego czy będzie możliwa zmiana tego planu zagospodarowania. Już w lutym musi ruszać z tą 

inwestycją, żeby zdążyć ją zrealizować przed żniwami, a są przewidywania, że w tym roku 

15.000 ton pszenicy będzie skupowane, takie deklaracje składają rolnicy, bo nigdzie 

w okolicy nie mogą jej sprzedać. Ogólnie firma skupuje 60.000 ton pszenicy rocznie, w tym 

roku ta ilość będzie jeszcze zwiększona. 

Burmistrz dodał, że pan Borowski deklaruje, że można się wybrać i obejrzeć jego fermy, 

które już funkcjonują. Ferma w Kromolicach nie byłaby w samej miejscowości, a na jej 

obrębach w odległości 800 m od zabudowań. Nie byłoby dużej uciążliwości jeśli chodzi 

o zapachy. 

Radna Donata Drukarczyk zapytała co na to mieszkańcy Kromolic. 

Burmistrz odpowiedział, że zdania były podzielone, część jest za, część jest przeciwko. 

Radna Donata Drukarczyk zaproponowała, żeby w tej kwestii wypowiedział się też sołtys 

i jednocześnie radny z Kromolic. 
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Radny Krzysztof Goliński oznajmił, że na spotkaniu nie było przeprowadzone głosowanie, 

więc nie wiadomo ile osób jest dokładnie za, a ilu przeciwko. Mało osób wypowiada się 

głośno, raczej wypowiadają się gdzieś nieoficjalnie po cichu. Ogólnie rzecz biorąc z tego 

jakie słychać głosy to większość wioski nie chce tej inwestycji. 

Radny Łukasz Jankowiak zapytał jaka duża będzie ta ferma. 

Właściciel firmy Andrzej Borowski odpowiedział, że będzie to ok. 6000 brojlerów na jeden 

rzut. Poinformował, że jest właścicielem trzech takich ferm np. w Borzęciczkach do 

zabudowań jest ok 50 m, tam mieszkańcy nie maja żadnych zastrzeżeń, budowana jest tam 

druga ferma na 9000 brojlerów, mieszkańcy się zgodzili i nie mają nic przeciwko. Jeżeli 

Państwo się nie zgodzą to będę szukał innej lokalizacji. Zaznaczył jednak, że to chyba jest 

ważne, aby rolnicy nie stracili możliwości sprzedaży do firmy pszenicy, a tak stracą rynek 

zbytu, a w naszej firmie następuje szybka wypłata pieniędzy za zakupiony towar, a dla 

rolników to też jest bardzo ważne. Rolnicy chcą też siać kukurydzę, więc od razu przy 

zbiornikach postawiona byłaby suszarnia, żeby nie trzeba było wozić kukurydzy do suszarni 

w Dobrzycy. 

Radna Donata Drukarczyk zapytała co będzie z budynkami po byłej spółdzielni, czy się 

rozpadną, czy będą remontowane. 

Andrzej Borowski oznajmił, że budynki będą remontowane, będą tam magazyny, maszyny 

i zaprosił do obejrzenia innych jego gospodarstw, które kupił, żeby zobaczyć jak wyglądają. 

Radna Donata Drukarczyk zapytała czy mieszkańcy dostaną tam jakąś pracę. 

Andrzej Borowski odpowiedział, że już ją dostali. Wyjaśnił, że jak kupił spółdzielnie to 4 

osoby zostały zatrudnione, więcej nikt nie chciał. 4 osoby dojeżdżają do Koźmina i do 

Dobrzycy. Jeżeli w Kromolicach powstanie ferma to będzie tu 30 miejsc pracy. 

Radny Eugeniusz Paszkowski zapytał jak wygląda różnica w standardzie wyposażenia tych 

kurników mniejszych i większych. 

Krzysztof Borowski wyjaśnił, że wyposażenie jest to samo, może się różnić jedynie 

ilościowo. 

Andrzej Borowski dodał, że technologicznie sprzęt jest ekonomicznie wykorzystany przy 

budynkach o powierzchni 2800 m². 

Radny Zdzisław Figielek oznajmił, że Kromolice są wsią i dlaczego ta wieś nie miałaby się 

rozwijać, buduje się obory, świniarnie, jest to teren wiejski. Zaznaczył, że najwięcej do 

powiedzenia mają tu mieszkańcy Kromolic, bo to ma być na ich terenie, a radny i sołtys jest 

przedstawicielem wioski i musi być jej reprezentantem, musi przedstawiać zdanie 

mieszkańców. 

Krzysztof Borowski stwierdził, ze plusem na pewno jest to, że ferma ma być przed wioską, 

więc żaden transport nie będzie uciążliwy. 

Andrzej Borowski dodał, że w razie potrzeby np. modernizacji drogi firma jest otwarta na to, 

żeby pomóc. 

Radna Daria Wyzuj zapytała ile to będzie budynków, skoro to miałoby być 6000 brojlerów. 

Andrzej Borowski odpowiedział, że 14 budynków przy metrażu 2800 m² jeden, z kolei przy 

mniejszym metrażu ponad dwadzieścia. 

Radna Donata Drukarczyk zauważyła, że biorąc pod uwagę lokalizację inwestycji, czyli 

w jednym miejscu miałyby być kurniki, obok magazyny, dobrze byłoby tak postawić 

magazyny, aby możliwie jak najbardziej zniwelować zapachy docierające do wioski. 

Andrzej Borowski zaznaczył, że nie trzeba się obawiać o zapachy, ponieważ  w obrębie km 

nic nie czuć. 

Radny Krzysztof Goliński poinformował, że podczas oglądania ferm w Zakrzewie, gdzie były 

małe kurczaki rzeczywiście nic nie było czuć, ani w środku, ani na zewnątrz, 

w Borzęciczkach było już trochę czuć, bo były tam duże kurczaki. 
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Andrzej Borowski oznajmił, że jeśli chodzi o pomiot to po niego ustawiają się kolejki, 

przyjeżdżają nawet z wrocławskiego, bo to jest azot. Jest to pomiot ze słomą, bo używana jest 

ściółka. 

Radna Donata Drukarczyk zapytała jaka ogólnie powierzchnia będzie wzięta pod ten plan. 

Andrzej Borowski odpowiedział, że będzie to 10 ha. 

Radna Donata Drukarczyk zapytała czy już tam jest miejscowy plan. 

Burmistrz oznajmił, ze plan jest, bo był wykonywany na potrzeby farmy wiatrowej, która 

miała tam stanąć. 

Radna Donata Drukrczyk zauważyła, że być może trzeba będzie zmienić studium. 

Burmistrz wyjaśnił, że tym, co należy dokładnie zrobić zajmie się planista. 

Radny Piotr Robczyński oznajmił, że z punktu widzenia przedsiębiorczości jak najbardziej ta 

inwestycja powinna powstać, bo rozwój gminy jest ważny, aczkolwiek najwięcej do 

powiedzenia mają tu mieszkańcy Kromolic. Zwrócił uwagę, że przy takiej inwestycji 

należałoby sprawdzić jak wygląda sprawa podłączenia prądu. 

Andrzej Borowski oznajmił, że to już było sprawdzane w energetyce i nie będzie żadnych 

problemów z przyłączami. Następnie zaznaczył, że najważniejsze w tej chwili dla niego jest 

to, czy może w styczniu zaczynać inwestycję budowy zbiorników, żeby móc później 

skupować zboże. 

Po przeprowadzonej dyskusji Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił 

o zagłosowanie czy jest wola ze strony radnych, żeby przystąpić do ewentualnego 

opracowania planu lub zmiany studium zagospodarowania przestrzennego w celu 

umożliwienia firmie pana Andrzeja Borowskiego budowy fermy drobiu w Kromolicach. 12 

radnych opowiedziało się „za”, 1 radny był przeciwko (Krzysztof Goliński), 1 radny 

wstrzymał się od głosowania (Barbara Owsianowska).  

 

Ad.3 Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii  i zwalczania następstw zdrowotnych 

używania wyrobów tytoniowych i wyrobów powiązanych w Gminie Pogorzela na rok 

2019, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i jednocześnie 

przewodnicząca Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Renata 

Sierszulska omówiła powyższy projekt uchwały. Poinformowała, że zadania zawarte 

w programie finansowane są ze środków, które pozyskuje się z zezwoleń wydawanych przez 

urząd na sprzedaż napojów alkoholowych. Wyjaśnienia do programu przedstawił również 

członek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Wojciech Nowak. 

Dodał, że dla programu podstawą do przygotowania jest ustawa o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, rekomendacje Państwowej Agencji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz ustawa o przeciwdziałaniu narkomanii. Dodatkowo 

w programie elementem, który jest ważny do realizacji zadań, jakie zostały w nim zawarte, 

jest Narodowy Program Zdrowia na lata 2016-2020 i z tymi dokumentami gminny program 

musi być spójny.  

Po przeprowadzonej dyskusji Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski 

poprosił o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii 

i zwalczania następstw zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i wyrobów 

powiązanych w Gminie Pogorzela na rok 2019. Radni jednogłośnie, 14 głosami  pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 2 do protokołu). 
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2) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Renata Sierszulska 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia 

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023. Radni jednogłośnie, 14 głosami  pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały 

(załącznik nr 3 do protokołu). 

 

3) zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc rzeczową  

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Renata Sierszulska 

omówiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc 

rzeczową w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. Radni jednogłośnie, 14 głosami  

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 4 do protokołu). 

 

4) uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek dla dzieci  

i młodzieży” na lata 2019 – 2023, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Renata Sierszulska 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek dla 

dzieci i młodzieży” na lata 2019 – 2023. Radni jednogłośnie, 14 głosami  pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 5 do protokołu). 

 

5) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w Pogorzeli przy ul. 

Polnej, 

Inspektor ds. gospodarki gruntami, rolnictwa, leśnictwa i melioracji – Marian 

Andrzejewski przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej 

w Pogorzeli przy ul. Polnej. Radni 13 głosami  pozytywnie zaopiniowali ww. projekt 

uchwały, 1 radny wstrzymał się od głosowania (Eugeniusz Paszkowski), nikt nie był 

przeciwny (załącznik nr 6 do protokołu). 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny  

w poszczególnych okresach roku szkolnego, obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dyrektorom, wicedyrektorom, nauczycielom pełniącym inne 

stanowiska kierownicze, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć, określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, nauczycieli prowadzących 
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kształcenie w formie zaocznej, nauczycieli kształcenia na odległość, zasad zaliczania do 

wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie zaocznej i w kształceniu  

na odległość w Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli  

im. Ziemi Pogorzelskiej, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Pogorzela, 

Inspektor Gminnego Zespołu Oświaty – Marlena Kalbarczyk przedstawiła powyższy 

projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w 

poszczególnych okresach roku szkolnego, obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dyrektorom, wicedyrektorom, nauczycielom pełniącym inne stanowiska 

kierownicze, zasad zwalniania od obowiązku realizacji zajęć, określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, nauczycieli prowadzących kształcenie w formie 

zaocznej, nauczycieli kształcenia na odległość, zasad zaliczania do wymiaru godzin 

poszczególnych zajęć w formie zaocznej i w kształceniu na odległość w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli im. Ziemi Pogorzelskiej, dla którego 

organem prowadzącym jest Gmina Pogorzela. Radni jednogłośnie, 14 głosami  pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 7 do protokołu). 

 

O godzinie 15:30 posiedzenie opuścił radny Jan Idkowski – aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 13 radnych.  

 

7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2018 rok, 

Skrabnik Gminy – Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały – 

szczegółowo omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2018 rok. Radni jednogłośnie, 13 

głosami  pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 8 do protokołu). 

 

8) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata  

   2019-2024, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy przedstawiła projekt oraz autopoprawkę do 

powyższego projektu uchwały (załącznik nr 9 do protokołu). Wyjaśniła, że jest to prognoza 

finansowa na lata 2019-2024, czyli na 6 lat. Są tu ujmowane wieloletnie przedsięwzięcia 

realizowane przez gminę, aktualnie gmina posiada dwa takie przedsięwzięcia tj. 

ubezpieczenie, które mamy zawarte na 3 lata oraz Projekt „Aktywny Klub Seniora” w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Z kolei 

autopoprawka wynika ze zmian w uchwale budżetowej, jeżeli zmienia się uchwałę budżetową 

trzeba też zmienić Wieloletnią Prognozę Finansową. 

Następnie Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski odczytał Uchwałę nr SO-

0957/31/10/Ln/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

z dnia 6 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Pogorzela (załącznik nr 10 do protokołu). 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 
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2019-2024 wraz z wprowadzoną autopoprawką. Radni jednogłośnie, 13 głosami pozytywnie 

zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 11 do protokołu). 

 

O godzinie 15:40 posiedzenie opuściła radna Daria Wyzuj – aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 12 radnych.  

 

9) uchwały budżetowej na rok 2019, 

Skrabnik Gminy – Katarzyna Kowańdy przedstawiła projekt uchwały budżetowej na 

rok 2019. Oznajmiła, że budżet przewiduje dochody w wysokości 21.945.726,04 zł, w tym 

dochody bieżące w kwocie 21.678.950,04 zł oraz dochody majątkowe w kwocie 266.766,00 

zł. Planowane dochody obejmują w szczególności dotacje celowe. Planowane wydatki 

przewiduje się w wysokości 22.095.726,04 zł. Wydatki bieżące to kwota 21.531.668,04 zł, 

a wydatki majątkowe na 2019 rok to kwota 564.058,00 zł. Deficyt budżetu w kwocie 

150.000,00 zł zostanie sfinansowany przychodami z tytułu zaciągniętej pożyczki. Ustalono 

kwotę wydatków przypadających do spłaty w 2019 roku, zgodnie z zawartą umową, z tytułu 

udzielonego poręczenia wekslowego w wysokości 417.929,00 zł. Utworzono rezerwę 

w wysokości 492.692,00 zł, w tym ogólną w wysokości 22.100,00 zł, celową na zarządzanie 

kryzysowe w wysokości 52.663,00 zł oraz celową na spłatę poręczenia wekslowego dla 

MZWiK w wysokości 166.400,00 zł na poręczenie pierwsze i kwotę 251.529,00 zł na 

poręcznie drugie. Następnie Skarbnik Gminy omówiła kolejno wydatki oraz dochody gminy 

zaplanowane w projekcie budżetu Gminy Pogorzela na rok 2019. 

W dalszej części Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski przedstawił Uchwały 

Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

- Uchwałę nr SO-0952/31/10/Ln/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Pogorzela na 2019 rok (załącznik nr 12 do protokołu), 

- Uchwałę nr SO-0951/74/D/10/Ln/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii 

o możliwości sfinansowania przez Gminę Pogorzela deficytu budżetu na 2019 rok (załącznik 

nr 13 do protokołu). 

Skarbnik Gminy odniosła się do uwag zawartych w opiniach RIO i przedstawiła 

autopoprawkę do uchwały budżetowej na rok 2019 (załącznik nr 14 do protokołu). 

Burmistrz omówił najważniejsze inwestycje do realizacji w 2019 roku. 

Po przeprowadzonej dyskusji nad projektem budżetu gminy Pogorzela Przewodniczący 

posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie autopoprawki do projektu 

uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2019. Radni jednogłośnie, 12 głosami  

pozytywnie zaopiniowali ww. autopoprawkę. Następnie Przewodniczący posiedzenia 

Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na rok 2019 wraz z wprowadzoną autopoprawką. Radni jednogłośnie, 12 głosami  

pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 15 do protokołu). 

 

10) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019, 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Barbara Owsianowska odczytała plan pracy 

Komisji Rewizyjnej na rok 2019.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2019.  

Radni jednogłośnie, 12 głosami  pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 

16 do protokołu). 
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11) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na rok 2019, 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski odczytał plan pracy Rady 

Miejskiej na 2019 rok.  

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Pogorzeli na rok 2019.  

Radni jednogłośnie, 12 głosami  pozytywnie zaopiniowali ww. projekt uchwały (załącznik nr 

17 do protokołu). 

 

 

Ad. 4. Wolne głosy i wnioski. 

 

Burmistrz Piotr Curyk zaprosił na jarmark bożonarodzeniowy, który odbędzie się  21 

grudnia br. na rynku w Pogorzeli, organizowany jest wspólnie z Lokalną Grupą Działania 

Stowarzyszeniem „Wielkopolska z Wyobraźnią”, na wszystkich czeka dużo atrakcji. 

Następnie poinformował, że był dziś na spotkaniu w Komunalnym Związku Gmin Regionu 

Leszczyńskiego, przekazał radnym informacje dotyczące działalności związku, opłata za 

odpady nie wzrośnie przynajmniej do połowy 2019 roku, podwyżka szykuje się na 2020 rok, 

a wynika ona z podniesienia przez rząd opłat za składowanie śmieci. 

 

Radny Jan Tomaszewski zwrócił uwagę, że od pewnego czasu firma nie odbiera folii 

rolniczej, wcześniej nie było z tym problemu. 

 Burmistrz oznajmił, że folie rolnicze odbierała prywatna firma, ale są zamierzenia, aby 

zajmował się tym KZGRL, jednak będzie to związane z dodatkowymi kosztami. 

 

 Radna Hanna Wojciechowska zauważyła, że ostatnio były problemy z odbiorem 

śmieci, pracownik nie chciał odbierać pełnych białych worków, oznajmił, że worki są za 

pełne i takich nie będzie dźwigał i odbierał, natomiast w broszurach KZGRL jest napisane, że 

worki maja być napełnione. W Pogorzeli też był ten problem, ponieważ kilka białych, 

pełnych worków było niezabranych. 

 

 Radna Donata Drukarczyk zapytała o budowę światłowodów, czy w projekcie 

zaplanowana jest budowa światłowodu w Kaczagórce, czy mieszkańcy muszą się gdzieś 

zwrócić, kto się tym zajmuje i kiedy to będzie realizowane. 

Burmistrz odpowiedział, że realizatorem inwestycji nie jest gmina, a firma INEA. 

Budowa jest w trakcie realizacji. Według projektu światłowodu nie będzie tylko 

w Elżbietkowie Drugim, w Ochli i w części Pogorzeli. 

Radny Krzysztof Goliński zauważył, że taka inwestycja jest potrzebna i dobrze, że jest  

realizowana, ale sposób w jaki jest wykonywana pozostawia dużo do życzenia, teren nie 

zostaje przywrócony do stanu pierwotnego, pozostaje bałagan, a jak się dzwoni do firmy to 

nie ma z kim w tej sprawie rozmawiać.  

 

Radny Krzysztof Goliński zapytał o podatek rolny, jak będzie wyglądał w przyszłym 

roku, jaka będzie średnia cena skupu żyta w 2019 roku. 

Burmistrz oznajmił, że żadna okoliczna gmina nie uchwalała podatku rolnego, nikt go 

nie obniżał, pozostał na poziomie zaproponowanym w komunikacie Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego – średnia cena skupu żyta wyniosła 54,36 zł za 1 dt. 
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Ad. 5. Zamknięcie 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 17.00 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

   

                                                                                  Eugeniusz Paszkowski 

 

 
Protokołowała:      

Ewa Dorczyk                                                             

 


